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40 méter magas, 500 köbméter kapacitású az új víztorony 

Lapzártakor érkezett

Örömteli találkozás volt...

Schwarzenbart Bálint

Száznál is több 
program volt  

a X. VéNégy Fesztivál 
és Színházi Találkozón

Európa-bajnok lett a 
dunakeszi Huller Dániel 

és Szenderffy DánielTuzson Bence lesz az új 
igazságügyi miniszter

Böjte Csaba a váciakkal 
együtt imádkozott

Folytatás a 8. oldalon

Folytatás a 8. oldalon

Vannak olyan időszakok, amikor szo-
rosabb vagy kevésbé szoros az együtt-
működés, de „a kultúrában mindig 
megtaláljuk a közös hangot, és ez az 
együttműködés hosszú távú alapja, 
ezért stabil a V4 országok együttmű-
ködése” – mondta a Belügyminiszté-
rium parlamenti államtitkára a június 
22-25. tartó nagymarosi VéNégy Fesz-
tivál és Színházi Találkozó megnyitó-
ján, amelyen a Fővárosi Nagycirkusz 
performansza is látható volt.

Amint arról korábban már hírt adtunk, 
a VS Dunakeszi két atlétája, Huller Dáni-
el és Szenderffy Dániel a magyar atlétika 
válogatott keretében utazott el a lengyel-
országi Chorzów-ban rendezett csapat 
Európa-bajnokságra, amelyet idén a krak-
kói III. Európa Játékok keretein belül, 16 
nemzet indulásával bonyolítottak le. 

Orbán Viktor miniszterelnök tudomásul vette Varga Judit igazságügyi mi-
niszter lemondási szándékát – tájékoztatta az MTI-t Havasi Bertalan, 
a miniszterelnök sajtófőnöke szerdán.

Új víztorony biztosítja Dunakeszi 
zavartalan vízellátását

Schwarzenbart Bálintnak 
köszönhetően hazai lovas 

nyerte a Nemzeti Vágta 
vácdukai futamát

25 

ÉVESEK 

LETTÜNK!

Böjte Csaba megköszönte 
az országgyűlési képvise-
lő és a közösség iránta ta-

núsított kiállását, miközben ar-
ról beszélt, hogy „mindannyi-
an a Jóisten prófétai vagyunk, 
csendesedjünk el, és hallgassuk 
meg, hogy mit akar mondani a 
21. század Magyarországának.” 
Arra biztatta a hallgatóságot, 
hogy mindenki vállalja önma-
gát, bármilyen területen is dol-
gozik, kezdeményezzen bátran, 
cselekedjen a közösségért. „Ak-
kor lesz jobb a világ, ha minél 
többen figyelünk az élő Isten-

re, meghalljuk a szavát” – han-
goztatta. Hozzátette: napjaink-
ban sokkal több prófétára van 
szükség. „Nem mindenki tap-
sol a prófétának, nekem sem, de 
én ennek ellenére azt mondom, 
hogy az élő Istenre kell figyel-
ni, teljesítsük az ő akaratát, itt a 
Kárpát-medencében és a nagy-
világban” – kérte a közösség tag-
jaitól, akikkel együtt szeretet-
kört alakítva közösen imádko-
zott Böjte Csaba ferences szerze-
tes a Váci Reménység Egyesület 
sportpályáján. (Vetési)

Fotó: KesziPress

Hozzátette: a kormányfő az igazságügyi 
miniszteri tisztségre Tuzson Bencét, a 

Miniszterelnöki Kabinetiroda kormányzati ál-
lamtitkárát jelöli – olvasható az MTI oldalán.

Tuzson Bence, Pest vármegye 5. számú, Du-
nakeszi központú választókerület országgyűlé-
si képviselője az alábbi közleményt tette közzé 
közösségi oldalán:

„Miniszterelnök úrtól azt a rendkívül meg-
tisztelő feladatot kaptam, hogy augusztus 1-től 
igazságügyi miniszterként támogassam a ma-
gyar kormány munkáját. Minden erőmmel 
azon leszek, hogy új megbízatásomban a kor-
mány tagjaként a magyar emberek biztonságát, 
mindennapi életét szolgáljam.

Varga Judit miniszter asszonynak ezúton is 
köszönöm az elmúlt évek páratlan, példa érté-
kű munkáját, amelyet a magyar emberek érde-
kében végzett fáradhatatlanul. Az új megbíza-
tásához ezúton is szívből gratulálok, munkájá-
hoz nagyon sok sikert kívánok.”

Folytatás a 4. oldalonFolytatás a 2. oldalon

A DMRV Zrt. a Dunakanyar húsz 
településén megvalósuló közel 
17 milliárd forint értékű fejlesz-
tés keretében Dunakeszin pél-
dául új víztorony és vízvezeték- 
hálózat kiépítésével mintegy 
3000 háztartás víznyomás prob-
lémáját oldja meg a Toldi lakó-
parkban, a Tóváros lakópark-
ban, az Alagliget lakóparkban és 
még számos környező utcában.  
Nem mindennapi látványosság 
volt a városban épített 40 méter 
magas, 500 köbméteres új vízto-
rony felállítása, melyet a lakos-
ság részéről is jelentős érdeklő-
dés kísért. 

Szombaton tartották az évente ismétlődő Váci Polgári Pik-
nik idei rendezvényét, melynek résztvevői számára kellemes 
meglepetés volt, hogy a közösséget meglátogatta Böjte Csa-
ba ferences szerzetes, akit kedves szavakkal köszöntött Rét-
vári Bence országgyűlési képviselő. A rendezvény házigazdá-
ja méltatta a szegény, árva, magukra hagyott román, cigány, 
erdélyi magyar gyermekeknek otthont és életcélt teremtő 
szerzetes rendíthetetlen hitét, a közösségekért, a fiatalokért 
végzett fáradhatatlan tevékenységét.

Ami tavaly még nem sikerült, az szombaton betelje-
sült Schwarzenbart Bálint életében, aki Vácduka szí-
neiben magabiztos győzelmet aratott a Nemzeti Vág-
ta vácdukai döntőjében. A kishuszárok versenyét a 
pákozdi Máté Csenge nyerte. A verseny fővédnöke, 
Rétvári Bence országgyűlési képviselő és Makkos 
László, Vácduka polgármestere egyaránt elismerés-
sel nyilatkozott az egész napos rendezvényről.
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Rétvári Bence országgyűlési képviselő volt a rendezvény fővédnöke

Az új idősotthont ünnepélyesen avatták fel

Rétvári Bence: a jövőben 
mobiltelefonon is lehet majd 

időpontot foglalni a szakrendelőkbe

Új idősotthont adtak át Szobon

Száznál is több program volt a X. VéNégy 
Fesztivál és Színházi Találkozón

Hozzátette, a fejlesztés 90 egészségügyi in-
tézmény 160 telephelyét érinti szerte az 
országban.

Az államtitkár kifejtette, a járóbeteg-irányítási 
rendszer (JIR) célja, hogy minél hamarabb kapja-
nak időpontot a betegek a vizsgálatra, és minél ke-
vesebbet kelljen várakozniuk a rendelőben.

Jelenleg a rendelőkben évente 50 millió alka-

lommal fordulnak meg betegek, páciensek, aki-
ket leginkább a várakozási idő aggaszt, ezért fon-
tos, hogy átláthatóbbá és gyorsabbá váljon a rend-
szer – közölte.

Aláhúzta, „célunk, hogy csökkentsük a várako-
zási időt”.

Elmondta, a következő hónapokban nagy fej-
lesztések várhatók, ugyanis a rendszert integrál-
ják az Elektronikus Egészségügyi Szolgáltatási Tér 
(EESZT) mobil alkalmazásába, az Egészségablak-
ba is. Így a páciensek mobiltelefonon is nyomon 
tudják követni, hogy milyen időpontok állnak ren-
delkezésre a kivizsgálásokra.

„A fejlesztések érdekében korábban egyeztet-
tünk már a Magyar Orvosi Kamara elnökével, a 
Magyar Kórházszövetség elnökségi tagjaival, a 
Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnö-
kével, 100 járóbeteg-rendelő vezetőjével és az in-
formatikai rendszereinek készítőivel” – mondta.

Közölte, kilencven intézmény – az első ütem-
ben harminc, a másodikban hatvan, köztük négy 
egyetemi klinika – mintegy 160 telephelyét érinti a 
fejlesztés. Két intézményben, az Albert Schweitzer 
Kórház hatvani és aszódi telephelyén, valamint az 
Országos Mozgásszervi Intézetben megtörtént a 
tesztelés időszaka, amely sikeresen zárult.

A Dunakanyarban, barát-
ságos, természeti kör-
nyezetben, 250 millió 

forintos összköltséggel kialakí-
tott idősotthon ideális azoknak, 
akik békésen és komfortosan 
szeretnék tölteni mindennapja-
ikat aktív koruk után – mondta 
Rétvári Bence. 

A térség országgyűlési képvi-
selője örömét fejezte ki, hogy az 
új intézmény tizenegy új mun-
kahelyet is teremt. Az idős em-
berekről gondoskodás olyan 
munka, amire „születni kell” – 
jelentette ki. Hozzáfűzte, „kor-
mányzati szinten” is arra töre-
kednek, hogy minél több idős 
emberről tudjanak gondoskod-
ni, akár saját otthonában, akár 
bentlakásos intézményben.

A bentlakásos intézmények 
férőhelyeinek száma 2010 óta 54 
ezerről 59 ezerre növekedett. A 
„többletkapacitás” mellett Rét-
vári Bence kiemelte a „többlet-
finanszírozást” is; az idősottho-
noknál a támogatás 635 ezerről 
1 millió 359 ezer forintra emel-
kedett.

Százezres nagyságrendben 
nőtt azoknak a száma, akik 
megszokott környezetben kap-

ják meg a szükséges gondosko-
dást – fűzte hozzá az államtitkár 
-, a házi segítségnyújtás finan-
szírozása 145 ezerről 463 ezer fo-
rintra emelkedett 2010 óta.

„Nagyszüleink generációjá-
nak nem tudunk eleget köszön-
ni, a tisztelet egyik megnyilvá-
nulása, hogy az időskor bizton-
ságát garantáljuk” – mondta 
Rétvári Bence.

Kitért arra is, hogy „nehéz 
időket élünk”, az elhúzódó há-
borús konfliktus gazdasági ha-
tásai is elhúzódnak. Szankciók, 
emelkedő árak, nagyobb ener-

giaköltségek, alapanyag-problé-
mák, mindent nehezebb besze-
rezni – sorolta a politikus. Rá-
mutatott: „ilyen szankciós, ár-
emelkedéses időkben” is sikerült 
létrehozni ezt az idősotthont.

„Ebből a fejlesztésből is látha-
tó, hogy hatékonyan tudjuk fel-
használni az európai uniós for-
rásokat; elszomorítónak tartjuk 
azt a kirakateljárást”, amelyet 
Magyarország ellen folytatnak – 
jelentette ki Rétvári Bence.

A Védőszárny Idősotthon 32 
férőhelyes intézmény két-, há-
rom- és négyágyas szobákkal.

A nemzetközi résztvevők-
kel zajló művészeti ese-
mény megnyitóján Rét-

vári Bence, aki a térség ország-
gyűlési képviselője is, kiemel-
te: örömteli, hogy az egyre ne-
hezebb körülmények között is 
talpon tudott maradni a feszti-
vál, és a korábbiakhoz mérhe-
tő vagy még nagyobb program-
kínálattal készül. 220 művész-
szel, a visegrádi országokon kí-
vül további két országból, kilenc 
összművészeti produkcióval, 
négy zenei helyszínen ötven ze-
nei programmal várja az érdek-
lődőket – hangsúlyozta, hozzá-
téve, hogy nemcsak koncertek, 
színházi bemutatók, színházi 
workshopok lesznek, hanem ter-
mészetjáró programok, vízitúra, 
családi programok, bábszínház, 
kézműves foglalkozások, film-
vetítések, így minden korosz-
tálynak kínálnak programokat.     

Rétvári Bence, aki egyben az 
immár 10. fesztivál fővédnöke is, 
emlékeztetett arra, hogy a viseg-
rádi országoknak (V4 – Szlová-

kia, Csehország, Lengyelország, 
Magyarország)   összességében 
64 millió lakója van, „ez az Euró-
pai Unió és az egész európai kon-
tinens egyik legdinamikusabban 
növekvő közege”.     A fővédnök 
arra is felhívta a figyelmet, hogy 
Magyarországon nincs másik V4 
tematikájú fesztivál, de „a V4-or-
szágokban is ez az egyetlen feszti-
vál és színházi találkozó, amely a 
V4 országokat hívja közös kultu-
rális színpadra”.

Az államtitkár hangsúlyozta 
azt is, hogy a visegrádi országok 
kulturális gyökerei olyan mér-
tékben összefonódnak, hogy év-
századokon át is összekötik eze-
ket a nemzeteket, és minden idő-
ben egymást tudják erősíteni.     

A rendezvénynek a gyönyörű 
természeti környezetben otthont 
adó Nagymaros polgármestere, 
Heinczinger Balázs ünnepi kö-
szöntőjében kiemelte: a VéNégy 
Fesztivál és Színházi Találkozó 
immár három éve, hogy haza-
érkezett Nagymarosra, a Duna 
túlpartján elterülő Visegráddal 
szemben, amely egykoron a ki-
rályi találkozók helyszíne volt.

- Ennél szebb és nyugodtabb 
környezetet nem találhatnánk 
a fesztivál megrendezésére – 
mondta Nagymaros polgármes-
tere, aki köszönetet mondott a 
szervezőknek a négynapos ren-
dezvény sikeres előkészítéséért, 
örömét fejezte ki, hogy óriási ér-
deklődés kíséri a fesztivált.  

- Élvezzék a színes progra-
mok sokaságát, a táj szépségét – 
hangzott Heinczinger Balázs jó 
kívánsága, aki bejelentette, hogy 
2024-ben is Nagymaros ad ott-
hont a XI. VéNégy Fesztivál és 
Színházi Találkozónak.

Kis Domonkos Márk feszti-
váligazgató hatalmas megtisz-
teltetésnek nevezte, hogy az idén 
szintén 10. Nemzetközi Színházi 
Olimpia részesei lehetnek, ami-
vel Vidnyánszky Attila, a Nem-
zeti Színház vezérigazgatója azt 
a munkát, azt a közösséget is-

merte el, ami a fesztivállal lét-
rejött, és aminek köszönhetően 
„fantasztikus előadások érkez-
hetnek Lengyelországból, Cseh-
országból, Szlovákiából és Ma-
gyarországról mind kőszínhá-
zi, mind utcaszínházi területen”. 
Hozzátette: egy ukrajnai szín-
ház, a lvivi Voskresinnia Szín-
ház utcaszínházi előadása is lát-
ható lesz.     

A fesztiváligazgató beszélt ar-
ról is, hogy minden művészeti 
ágban fontos felelősség az, hogy 
átadják a tudást, átadják a he-
lyet és a lehetőségeket a követ-
kező generáció számára. Az 5mű 
elnevezésű kezdeményezésben 
öt budapesti művészeti egye-
tem (a Színház- és Filmművé-
szeti Egyetem, a Liszt Ferenc Ze-
neművészeti Egyetem, a Magyar 
Táncművészeti Egyetem, a Ma-
gyar Képzőművészeti Egyetem, 

valamint a Moholy-Nagy Mű-
vészeti Egyetem) fogott össze, és 
ennek a projektnek helyszínt tu-
dott biztosítani a fesztivál. A ku-
riózumnak számító vízi szín-
padon egyetemisták alkotásait, 
vizsgaelőadásait, vizsgafilmjeit 
lehet megtekinteni – tette hozzá.

A X. VéNégy Fesztivál és Szín-
házi Találkozón több mint száz 

program várta a több ezer fesz-
tiválozót.

A nemzetközi fesztivál és szín-
házi találkozó szervezői a vasár-
napi záró program után így kö-
szönték meg a fesztiválozóknak 
és a támogatóknak a négynapos 
csodát:

„Köszönjük, hogy velünk vol-
tatok! Még fel kell dolgoznunk 
az élményeket, nem találjuk a 
szavakat, de hihetetlen boldogok 
vagyunk, fantasztikus közönség 
voltatok!

Köszönjük a fellépőinknek, 
művészeinknek a csodálatos pro-
dukciókat, köszönjük a technikai 
stábnak és partnereinknek a ki-
tartását, profizmusát, munkáját!

Köszönjük támogatóinknak, 
hogy hozzájárultak, hogy meg-
valósulhasson a fesztivál és min-
denkinek, aki velünk együtt fá-
radozott, hogy megszülethessen 
ez a 4 nap csoda!”  

A szervezők bejegyzéséből is 
kiderül, hogy a csoda 2024. jú-
nius 20-23-án folytatódik Nagy-
maroson. 

MTI/Dunakanyar Régió
Fotó: MTI/Kovács Attila, 

Dáneil Heim, 
Tóta Krisztián

Újabb jelentős digitális fejlesztés fogja segíteni a betegeket, a minisztérium már dolgozik a 
járóbeteg-szakrendelőkbe tervezett új időpontfoglaló és behívó rendszeren, amely akár mo-
biltelefonon, alkalmazáson keresztül is elérhető lesz, és a betegek így is tudnak majd idő-
pontot foglalni – mondta Rétvári Bence, a Belügyminisztérium parlamenti államtitkára az MTI 
kérdésére június 23-án, pénteken.

Átadták Szobon a Védőszárny Idősotthont – adta hírül az MTI.  Rétvári Bence, a Belügyminisz-
térium parlamenti államtitkára az ünnepségen arról beszélt, ebből a fejlesztésből is látható, 
hogy Magyarország jól gazdálkodik az európai uniós forrásokkal.

Folytatás a címlapról
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Tuzson Bence: MIndig örömmel jövök a csomádi falunapra, a helyi közösség ünnepére

Tuzson Bence: Az összefogásnak teremtő ereje van, szépen 
megtapasztalhattuk ezt az elmúlt időszakban a térségünkben 

együttműködésben megvalósított fejlesztések révén

A DDC és a Ferling Pr-ügynökség szakmai együttműködése újabb díjat eredményezett

Elismerést – és megtakarítást – 
hozott a DDC-nek a CIP Program

Irányt mutatni a teljes 
hazai gazdaságnak

A Magyar Public Relations Szövetség 
(MPRSZ) által létrehozott PREXA pályá-
zaton szakmai, és objektív szempontok 

szerint értékeli a zsűri a Magyarországon megva-
lósított PR-aktivitásokat.

A DDC és a FERLING, „Köszönjük, hogy kap-
csol!” fantázianevű pályázatát a legmagasabb, arany 
fokozatú elismerésben részesítette a szakmai zsűri! 

„Minden kolléga véleménye számít!”
Ez a mondat mutatja be leginkább a CIP Progra-

mot. A kezdeményezéssel a DDC célja, hogy plat-
formot biztosítson a kiaknázatlan dolgozói tudás-
bázis érvényesüléséhez, a megszerzett ismereteket 
beépítse a mindennapokba úgy, hogy az növelje a 
vállalat teljesítményét és hozzájáruljon a dolgozói 
elkötelezettség megerősítéséhez. 

A CIP indulása óta több száz javaslat érkezett 
a résztvevőktől, szellemi és fizikai területről egy-
aránt. A Váci és a Beremendi Cementgyárban, 
valamint a Beton- és a Kavicsüzletágban dolgo-
zó munkavállalók 2022-ben több mint 400 ötletet 
küldtek be a program keretében. A tavalyi évben 
megvalósult ötletek közel 200 millió forint megta-
karítást eredményeztek.

Évtizedes együttműködés gyümölcse
A DDC és a FERLING együttműködése 2008-

ban kezdődött, az elmúlt 15 év alatt pedig számos 
közös projektet valósítottak meg, amelyek közül 
több is szakmai elismerésben részesült. Ilyen a CIP 
Program is, amelynek menedzselésében a kezde-
tek óta aktívan részt vesz az ügynökség.

Ismét örömmel jöttem Csomádra, ugyan-
is mindig szívesen veszek részt olyan rendez-
vényeken, amelyeknek már hagyománya van 

egy-egy településen a régiónkban, és amelyek ösz-
szekötik a helyi közösséget, mint például ez a falu-
nap is – mondta a lapunknak adott nyilatkozatá-
ban Tuzson Bence, térségünk országgyűlési képvi-
selője, akivel a csomádi falunapon beszélgettünk, 
s aki szerint nagyon fontos, hogy minél bizton-
ságosabb és jobb körülmények között nevelhes-
sék gyermekeiket a helyiek. Ebben pedig szerinte 
igen nagy szerepük van az ilyen közösségépítő ren-
dezvényeknek, ugyanis az egészséges lokálpatrio-
tizmus, a helyi értékeink megbecsülése és az előt-
tünk járó nemzedékek által megalapozott hagyo-
mányaink ápolása minden tekintetben hozzásegít-
het bennünket ahhoz, hogy egységben és együtt-
működésben gondolkodjuk. Az összefogásnak 
pedig teremtő ereje van, szépen megtapasztalhat-
tuk ezt már az elmúlt időszakban is a térségünk-
ben együttműködésben megvalósított fejlesztések 
révén – tette hozzá a képviselő.

Tuzson Bence felhívta a figyelmet arra is, hogy 
a Babaváró hitel összege tíz, a falusi családi ott-
honteremtési kedvezmény – vagyis a rövidítés-
ben használt közismert nevén: a csok – pedig öt-
ven százalékkal emelkedik. A magyar kormány 
immár tizenhárom éve építi a szerteágazó család-
támogatási rendszerét, amelynek elemei közé tar-
toznak az adókedvezmények, az otthonteremtési 
és Babaváró támogatások, valamint az idősek fel-
karolása is – fogalmazott a képviselő. Mint mond-
ta, a családtámogatási rendszerrel a kiszámítható-
ságot akarják biztosítani a családoknak, annak ér-
dekében, hogy minden vágyott gyermek megszü-
lethessen.

A Babaváró hitel esetében a tíz százalékos eme-
lés azt jelenti, hogy az eddigi tízmillió forint he-
lyett, januártól immár tizenegymilliós állami tá-
mogatást kaphatnak a fiatal párok – részletezte Tu-
zson Bence, aki a falusi csokot érintő változásokról 
elmondta, hogy használt lakás vásárlása, valamint 
korszerűsítése és bővítése esetén egy gyermek után 
a támogatás egymillió forintra, két gyermek esetén 

négymillióra, három vagy több gyermek után pe-
dig tizenötmillió forintra emelkedik.

Tuzson Bence térségünk eredményeiről szólva 
elmondta, hogy az egész régió fejlődésére pozitív 
hatással vannak az olyan sikerek, mint amilyene-
ket például a Veresi Paradicsom Kft. ért el az el-
múlt időszakban. A képviselő beszélt arról is, hogy 

nemrég találkozott Márkus Zsolt ügyvezető igaz-
gatóval, aki a kft. egyik újabb fejlesztése, a Vere-
si Szamóca sikeréről tájékoztatta. Öröm és büsz-
keség, hogy körzetünkben egy olyan innovatív, vi-
lágszínvonalú vállalkozás működik, amely irányt 
mutat a hazai mezőgazdaság számára – fogalma-
zott lapunknak nyilatkozva Tuzson Bence. Mint 
mondta, Csomádon, Csömörön, Dunakeszin, Er-
dőkertesen, Fóton, Gödön és Veresegyházon is 
„együtt tervezünk továbbra is annak érdekében, 
hogy valóban olyan fejlesztéseket valósítsunk meg 
térségünkben, amelyekre a helyi lakosságnak va-
lóban igénye is van”. Nem hagyjuk veszni az elért 
eredményeinket – tette hozzá a képviselő, aki fel-
hívta a figyelmet arra is, hogy a nyugdíjasok vé-
delme továbbra is biztosított hazánkban, az idén is 
megmarad az inflációkövető nyugdíjemelés, vala-
mint az immár teljes egészében visszaépített tizen-
harmadik havi nyugdíj is.

Szabó Palócz Attila
Fotó: Ligeti Edina

Az ország legjobb PR-tevékenységeit bemutató versenyén, a PR Excellence Award-on (PREXA) 
ismerték el a Duna-Dráva Cement Kft. (DDC) Folyamatos Fejlesztési Programját (CIP), amely 
a FERLING PR-ügynökség támogatásával jött létre. A program a 2021-es megújítása óta töret-
len népszerűségnek örvend a DDC-s munkavállalók körében.

Öröm és büszkeség, hogy körzetünkben olyan innovatív, világszínvonalú vállalkozások mű-
ködnek, amelyek irányt tudnak mutatni akár a teljes hazai mezőgazdaság számára is – fogal-
mazott a lapunknak adott nyilatkozatában Tuzson Bence, térségünk országgyűlési képvise-
lője, akivel Csomádon, a település falunapján beszélgettünk. Az említett iránymutatás példá-
jaként említette a Veresi Paradicsom Kft.-t, amelyik nemrégiben újabb jelentős sikereket ért 
el a Veresi Szamóca termékével. Mint mondta, a Babaváró hitel összege tíz, a falusi családi 
otthonteremtési kedvezmény – vagyis a falusi csok – pedig ötven százalékkal emelkedik. Tu-
zson Bence felhívta a figyelmet arra is, hogy a magyar kormány immár tizenhárom éve épí-
ti a családtámogatási rendszerét, amelynek elemei közé tartoznak az adókedvezmények, az 
otthonteremtési és Babaváró támogatások, valamint az idősek felkarolása is. A szomszédsá-
gunkban dúló háború és az elhibázott brüsszeli szankciók ellenére sem hagyjuk veszni az el-
ért eredményeinket – folytatta a képviselő, aki hangsúlyozta azt is, hogy a nyugdíjasok védel-
me továbbra is biztosított hazánkban, az idén is megmarad az inflációkövető nyugdíjemelés, 
valamint az immár teljes egészében visszaépített tizenharmadik havi nyugdíj is. 
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A város vezetői érdeklődéssel figyelik 
a nem mindennapos műveletet

Két tartóoszlopra helyezték fel a víztorony 500 m3-es tartályát

A helyszínen Dióssi Csabát 
kérdeztük a fejlesztésről.

- Polgármester úr, a Toldi utca 
és a Határ utca találkozásánál 
épített víztorony milyen hatással 
lesz Dunakeszi biztonságos víz-
ellátására?

- A korábbi, még 2006 előtti 
lakóparképítéseket támogató ön-
kormányzati döntéseket követő-
en betelepültek a lakóparkok. A 
gondot az okozta, hogy az ere-
detileg tervezetthez képest több 
lakás épült, jóval nagyobb a fo-

gyasztás, mint amire eleinte ter-
vezték. Ezt a helyzetet kellett ke-
zelni. A DMRV Zrt. nagyon ru-
galmas volt ebben, hogy meg-
terveztették az új víztornyot és a 
kivitelezés költségére is eredmé-
nyesen pályáztak. A beruházás 
területe önkormányzati tulajdon-
ban van, amit biztosítottunk a fej-
lesztés megvalósításához. Ez egy 

500 köbméter kapacitású vízto-
rony, amelynek eredményeként 
minden bizonnyal rendben lesz a 
központi víznyomás.

Azt nem tudom megmondani, 
hogy az épületeken belül milyen a 
hálózatok vízáteresztőképessége. 

A DMRV Zrt. teljes mértékben 
együttműködő partner volt a mű-
szaki probléma megoldásában.

- Ezek szerint az egykori in-
gatlanfejlesztők „túlteljesítet-
ték” magukat, a tervezettnél jó-
val több lakás épült?

- Igen. Ez befolyásolhatja a víz-
nyomást, de az biztos, hogy a köz-
ponti vízellátás rendben lesz.

- A most megvalósított fejlesz-
tésen kívül várható még hasonló 
beruházás a városban?

- A vízellátás szempontjából 
nem. Abban viszont eltökéltek 
voltunk és vagyunk, hogy 2006 
óta a fejlesztéseket a meglévő te-
rületekre koncentráljuk, a minő-
ségi ellátásra helyezzük a fő hang-
súlyt, nem támogatjuk a lakos-
ságszám növekedését, az új lakó-
parkok építését.

A körzet önkormányzati 
képviselője is elégedett 

a fejlesztéssel 

- Jelentős fejlesztésnek vagyunk 
tanúi Dunakeszi 9-es számú ön-
kormányzati körzetében. A Tol-
di utca és a Határ utca találkozá-
sánál épített új víztoronyra és a 
hozzácsatlakozó vízvezeték-háló-

zatra óriási igény volt. A beruhá-
zás megvalósítását régóta szorgal-
maztuk a DMRV Zrt.-nél, amely 
háromezer háztartásban élők 
mindennapi életét teszi komfor-
tosabbá – jelentette ki Sipos Dá-
vid alpolgármester, a körzet ön-
kormányzati képviselője.

Sipos Dávid elmondta, hogy a 
mintegy 1,8 milliárd forint össz-
költségű dunakeszi beruházás 
négy szakaszból állt össze.

- Elsőként kiépítették a vízve-
zeték-hálózatot a Szent Imre téri 
régi víztorony és a Toldi utcai új 
víztorony helyszíne között. Má-
sodik ütemben elkészült és június 
21-én a helyére került az 40 méter 
magas, 500 köbméter kapacitású 
új víztorony. A harmadik ütem-
ben egy úgynevezett nyomásfo-
kozót építenek ki a Szent Imre 
téri objektumnál. Negyedik lé-
pésként a biztonságos működte-
tés – és az esetleges későbbi javí-
tások észszerű kivitelezése – ér-
dekében zónákat alakítanak ki a 
rendszerben – ismertette az alpol-
gármester.

 Sipos Dávid a Dunakanyar Ré-
gió kérdésére elmondta: a beru-
házás befejezése után a DMRV 
Zrt. rendezi az új víztorony kör-
nyezetét, az önkormányzat pedig 
a szomszédos játszótéren újabb 
növények ültetését és az öntöző-

hálózat kiépítését tervezi. Felve-
tésünkre elárulta: reméli, hogy 
a víztorony köré tervezett kilátó 
építésével egykoron majd sikerül 
megvalósítani régi dédelgetett ál-
mukat.  

- A város legmagasabb pont-
ján épült fel az új víztorony, amely 
köré – ha sikerül nyerni rá pályá-

zati forrást – egy kilátót szeret-
nénk építeni, ami Dunakeszi tu-
risztikai látványossága lehetne a 
város csodálatos körpanorámájá-
val – fogalmazott Sipos Dávid al-
polgármester, a Dunakeszi Prog-
ramiroda vezetője.

Vetési Imre
Fotó: filmkovacs.hu

Dióssi Csaba polgármester (középen) a beruházás helyszínen egyeztetett 
a fejlesztésről a kivitelező képviselőjével

Folytatás a címlapról

40 méter magas, 500 köbméter kapacitású az új víztorony 
Új víztorony biztosítja Dunakeszi zavartalan vízellátását

Az utca északi oldalát hamarosan 
lezárják, a forgalom csak  

egy irányba, a Barátság útja felől  
a Fő út felé haladhat majd

Az Aradi vértanúk tere 
után a Nap utcán folytató-
dik a Dunakeszi Diáknegyed 
távhővezetékének építése, a 
fejlesztés a végéhez közelít. 
Az Aradi vértanúk terének 
helyreállítása, a pihenőpark 
kialakítása is még idén meg-
kezdődik.

Újabb szakaszon épül 
a Diáknegyed távhővezeték-hálózata

Mint ismert, a Klap-
ka utcánál épü-
lő Dunakeszi Diák-

negyed hőellátását a Tallér ut-
cai városi hőközpont biztosít-
ja majd a napjainkban is épü-
lő távhővezetéken keresztül, 
amelynek már jelentős szakasza 
elkészült. A munkálatok június 
26-tól kezdődően a Nap utcában 
folytatódnak, ami miatt az utca 
északi oldalát hamarosan lezár-
ják, a forgalom csak egy irány-
ba, a Barátság útja felől a Fő út 
felé haladhat majd – tudtuk meg 
Szabó Zsolt városi főmérnöktől.

– Az Aradi vértanúk terén 
már kiépítették a vezetéket, 
melynek folytatásaként a Nap 
utca északi pályája alatt egészen 
a lakótelepen lévő hőközpontig 
folytatják a munkát a szakembe-
rek. A Nap utcai kivitelezés ide-
jén – amely várhatóan augusztus 
végéig eltart – csak a Duna felől 
lehet közlekedni a Fő út irányá-

ba, ellenkező oldalról tilos lesz a 
behajtás a Nap utcába – ismer-
tette a főmérnök, aki hozzátette: 
a munkálatok idejére a közleke-
dők türelmét és megértését kérik 
a kivitelezők.

Elmondta: a forgalmi rend 
ideiglenes változásának idősza-
kában a Barátság úti lakótele-
pet érintő helyi Sportbusz és a 
Volánbusz járatának megálló-
ja módosul. – A két járat a Kis-
erdő utcán közlekedik majd. A 
Volánbusz ideiglenes megálló-
ja az Iskola utca-Aradi vértanúk 
tere kereszteződésénél lesz, míg 
a Nap utcai, a Játszóház Óvo-
da előtti buszmegálló a Barátság 
útja 22. szám elé kerül áthelye-
zésre.

Szabó Zsolt kiemelte, hogy a 
munkálatok után a kivitelező 
cég helyreállítja az eredeti álla-
potot, leaszfaltozza az útpálya 
felbontott szakaszát.

A városi főmérnök kérdésünk-

re elmondta, hogy a Dunakeszi 
Diáknegyedben a hőközpont és 
a vezetékhálózat már elkészült, 
amit a vasúti pálya alatt áthoz-
tak a Magyarság Sporttelepen 
keresztül a Fő útig. Onnan a 2. 
számú főút és a Dunakeszi Jár-
műjavító kerítése között egészen 
a Bárdos iskoláig kiépítette a ki-
vitelező.

Dióssi Csaba polgármester az 
új távhőszakasz kapcsán arra 
erősített rá, hogy a távhővezeték-
hálózat a Nap utcai kivitelezés-
sel válik teljessé. „A beruházás 
területét helyreállítjuk, a Fő út 
mellett új járdát építünk, amely 
már el is kezdődött, gyönyörűen 
parkosítjuk az Aradi vértanúk 
terét, sétányokat építünk, mel-
lette kiszélesítjük az üzletsorok-
kal párhuzamos utat, rendezzük 
a parkolókat és a közvilágítást” – 
tájékoztatott a polgármester.

(Vetési-Szeredi)
Fotó: KesziPress

 Jó ütemben halad a Dunakeszi IV. Béla Király Gimnázium és VSZC Lányi Ferenc Technikum és 
Szakképző Iskola és uszoda építése, amely mellett körforgalmi csomópont is létesül a Klap-
ka utcában. A kivitelező West Hungária Bau Kft. projekt igazgatójától, Tóth Tibor Gábortól kér-
deztük: milyen szakmai szempontok indokolják a körforgalom építését? 

Körforgalmi csomópont is 
épül a Diáknegyednél        

- A Diáknegyed forgalma miatt 
a Klapka utca forgalma megnö-
vekedik, ezért a forgalmi ren-
det felülvizsgáltuk. Figyelem-
be véve, hogy várhatóan több 
mint 1500 gyerek fog napi szin-
ten itt közlekedni, így első he-
lyen szerepelt a biztonság kér-
dése a tervezésnél. A körfor-
galmak jellemzően biztonsá-
gosabbak a többi csomópont tí-
pusnál, ezen kívül alacsonyabb 
sebességre is késztetik az au-
tósokat, így amennyiben még-
is megtörténik a baj, akkor is 
alacsonyabb sebességgel törté-
nik a baleset, így megelőzhe-
tők a súlyos sérülések. A kör-
forgalom áteresztőképességét 
az becsült megnövekvő forga-
lomra leméreteztük, és a szab-
vány szerint megfelelő kapaci-
tása lesz.

 - Mekkora lesz a körforga-
lom teljes átmérője, milyen át-
eresztő képességekkel rendelke-
zik majd?

- A tervezett körforgalom kül-
ső átmérője 16,0 méter, a belső át-
mérő 11,0 méter. Ezen belül még 
egy 1 méter széles járható gyűrű 
is épül. A körforgalom kapacitását 
a vonatkozó szabványok szerint a 
forgalmi modell alapján a jövőbe-
ni csúcsóra forgalomra méretez-
tük, és a kapacitása megfelelő.

 - Az új közlekedési csomó-
pont biztosítja majd a ki- és a 
bejárást a Diáknegyedhez?

- Az önkormányzat távlati cél-
ja, hogy a Diáknegyed mind a 
négy égtáj felől megközelíthető 
legyen, ennek megfelelően több 
út építése is tervbe van véve. A 
déli irányból érkező gyerekek, 
szülők és dolgozók a körforgal-

mon keresztül tudják majd meg-
közelíteni a létesítményeket.

- Várhatóan mikorra készül 
el, mikortól vehetik igénybe a 
közlekedők?

- Erről nem rendelkezünk 
pontos információval.

- A Diáknegyedtől a vasúti 
átjáróig milyen útfejlesztése-
ket valósítanak meg a közeljö-
vőben?

- A Klapka utca mentén új ke-
rékpárút épül, ami a kerékpáro-
sok és rolleresek számára is biz-
tonságos eljutási lehetőséget biz-
tosít a Diáknegyed felé. A meg-
lévő kerékpársávokat így a gép-
járművek megkapják, és bővített 
útkapacitással tudnak majd au-
tóval is eljutni a Diáknegyedig.

A szerk.
Fotó: filmkovacs.hu
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– Dunakeszin az egyik legfonto-
sabb kérdés a biztonságos és jól 
szervezett közlekedés folyamatos 
optimalizálása a gyalogosok és a 
gépjárművel közlekedők bizton-
sága érdekében. Az önkormány-
zat minden lehetőséget megra-
gad a közlekedésbiztonsági cé-
lok megvalósításáért. Nagyon 
köszönjük a Generali Biztosító 
Zrt.-nek, hogy immár a második 
okoszebrát adhatjuk át az általuk 

kiírt pályázaton elnyert támoga-
tásnak is köszönhetően – mond-
ta Dióssi Csaba polgármester az 
okoszebra átadásakor.

Az önkormányzat és a biztosító 
társaság közös összefogásával épí-
tett okoszebra gyakorlati jelentő-
ségét hangsúlyozva a városveze-
tő kiemelte: rendkívül praktikus 
műszaki megoldás, amely külö-
nösen az éjszakai időszakban már 
messziről jelzi a gépjárművel köz-
lekedőnek, hogy gyalogos halad át 
a zebrán.

– A villogó fényt kibocsátó be-
rendezés segít megelőzni a bal-
esetet, a gyalogosok, a kerékpáro-
sok biztonságosan kelhetnek át az 
okoszebrán. Az első, közösen épí-
tett okoszebrát a Városháza mel-
lett, a nagy forgalmú 2. számú fő-
úton helyeztük üzembe, melynek 
köszönhetően szerencsére azóta 
nem történt baleset, ahol koráb-

ban sajnálatos halálos gázolás is 
volt – ismertette Dióssi Csaba.

Az állami fenntartású Kossuth 
Lajos úton halad a kétirányú – 
Fótról és az M0-ásról – közúti for-
galom, az út két oldalán pedig la-
kópark van. Az okoszebra kiépí-
tése révén a gyalogosok számára 
biztonságossá vált az átkelés a két 
lakópark között.  

Dióssi Csaba polgármester a 
Dunakanyar Régió kérdésére el-

mondta, hogy amennyiben lesz 
újabb pályázat, azon ismét elindul 
az önkormányzat, mert rendkívül 
fontosnak tartják a Dunakeszin 
élők közlekedésbiztonságát.

Az átadón jelen volt Erdős Mi-
hály, a Generali Biztosító Zrt. el-
nök-vezérigazgatója, akitől azt 
kérdeztük: miért tartja fontosnak 
a Generali Biztosító Zrt. alapítvá-
nya, hogy a dunakeszi fejlesztés-
hez hasonló beruházásokat támo-
gasson?

– Meggyőződésünk, hogy 
a napi üzleti működésen túl is 
van felelősségünk Magyaror-
szág egyik vezető cégeként. Fon-
tos az, hogy mind az ügyfeleink, 
mind pedig a lakosság számára 
azon a területen nyújtunk segít-
séget, amivel foglalkozunk, ez pe-
dig a kockázatoknak a csökkenté-
se. Ahogyan a polgármester úr is 
mondta, egy ilyen fejlesztéssel lát-

ványos eredményeket lehet elérni 
a közhasznára. Minden ilyen kez-
deményezést nagy örömmel tá-
mogatunk.

A Generali a Biztonságért Ala-
pítvány kiemelt céljai közt szere-
pel a közlekedés biztonságosab-
bá tétele, a balesetmegelőzés, a ke-
rékpárosok és a gyalogosok védel-
me. Noha a zebrákat a gyalogosok 
biztonságos átkelése érdekében 
hozták létre, mégis itt fordulnak 

elő leggyakrabban balesetek. Az 
Országos Rendőr-főkapitányság 
adatai szerint évente közel 1000 
embert gázolnak el gyalogátke-
lőkön. A program elindítása óta 
mintegy 100 millió forint érték-
ben támogatta az alapítvány 55 
okoszebra kiépítését szerte az or-
szágban. Méréseink szerint az au-
tósok megállási hajlandósága az 
okoszebra telepítését követően je-
lentősen növekszik már néhány 
héten belül is. Örülök, hogy mos-
tantól a Kossuth Lajos utcai gya-
logátkelőnél, ennél a forgalmas út-
szakasznál, a Szent Erzsébet Óvo-
da és a két lakópark közelében fo-
kozott védelmet nyújthatunk az 
itt átkelő gyalogosoknak – mond-
ta Erdős Mihály, az alapító Gene-
rali Biztosító elnök-vezérigazga-
tója.

(B. Szentmártoni)
Fotó: filmkovacs.hu

A városi önkormányzat és a Generali Biztosító Zrt. közös összefogásának eredményeként 
újabb okoszebrát adtak át Dunakeszin, melyet a nagy forgalmú Kossuth Lajos úton helyeztek 
üzembe a Tóváros és a Toldi-Dombliget lakópark között haladó útszakaszon.

Mintáztatásnak nevezett bejáráson ismerkedtünk meg közelről, kívülről-belülről az épülő Du-
nakeszi Diáknegyeddel. Megnéztük az uszodát, a tornacsarnokot, az osztálytermeket, az au-
lát, a tornapályát és hogy mindezeket milyen kültéri sétányok, ülőfelületek, parkosított terü-
letek keretezik majd.

Újabb okoszebrát 
adtak át Dunakeszin

A Dunakeszi Diáknegyedből 
mindenki profitál

Az okoszebrát Dióssi Csaba polgármester és Erdős Mihály, 
a Generali Biztosító Zrt. elnök-vezérigazgatója is tesztelte

A polgármester és kollégái 
elégedetten nyilatkoztak a beruházásról

Az ütemtervhez ké-
pes gyorsabban ha-
lad a Dunakeszi Diák-

negyed építése, erről az e heti 
sajtónyilvános bejáráson mi ma-
gunk is meggyőződhettünk. A 
kültéri mintáztatásnak neve-
zett eseményen a West Hungária 
Bau Kft. (WHB) és a Laterex Zrt. 
konzorciuma projektismerte-
tés keretében bemutatta a hasz-
nálni kívánt kültéri burkolatok, 
kerttagolást, parkosítás, lámpá-
kat, ülőfelületeket, valamint az 
épülő komplexum minden ele-
mét. A rendezvényen részt vett 
Tuzson Bence igazságügyi mi-
niszter, Nyul Zoltán, az Építé-
si és Közlekedési Minisztérium 
magasépítési beruházásokért fe-
lelős helyettes államtitkára, Kár-
páti Tibor vezető-kormányfőta-
nácsos, Dióssi Csaba polgármes-
ter, valamint a kivitelező cégek 
képviselői.

Bejártuk az uszodát, az áll-
ványokon a mennyezettel dol-
goztak a szakemberek. A hatal-
mas medence kiváló helyszín-
nek ígérkezik a majdani úszó-
versenyekhez, az úszás oktatás-
hoz és a lakossági sportoláshoz. 
Következő állomás a gimnázi-
um sportcsarnoka volt, ahová 
belépve azonnal elfogta az em-
bert az irigység, hogy bár mi is 
ilyen körülmények között jár-
hattunk volna torna órára, mint 
amilyen hamarosan itt kialakul. 
A magasban kialakított többso-
ros lelátóról minden rendezvény 
és sportesemény nézőként is ga-
rantálja az élményt. Innen lép-
tünk be a gimnázium épületé-
be, ahol a folyosókról a tanter-

mekbe is bekukkantottunk, de 
azt is láthattuk, ahogy épp az 
aula padlófűtés csöveit fedik be 
betonnal. A két iskolát összekö-
tő és egyben elválasztó étkező 
előtt elhaladva értünk át a tech-
nikum épületébe, onnan pedig 

a tanműhely szárnyba. Érintet-
tük a technikum épülő tornapá-
lyáját is, a kirajzolódó körvona-
lak, futópályák már most jól vá-
zolják, mi vár itt a diákokra. A 
kivitelezők a túrát úgy szervez-
ték, hogy épületen kívül érkez-
zünk vissza a bejárathoz ezzel is 
érzékeltetve, mekkora területről 
is van szó.

„A Diáknegyedből minden-
ki profitál. Szinte nincs olyan 
dunakeszi lakos, akit ne érin-
tene a beruházás. Rendszere-
sen részt veszek az egyeztetése-
ken, személyesen tapasztalom 
a professzionális munkát és ru-
galmas együttműködést a kivi-
telezőktől. A legjobb kezekben 
vagyunk. Ezt igazolja az a tem-
pó is, amivel a kivitelezés halad” 
– nyilatkozta a polgármester az 
építkezésről.

A komplexum 13 hektáron te-
rül el, ebből 7 hektár marad meg 
parknak, kertnek, zöldfelület-
nek, sétányoknak. Bár az épü-
letek már állnak, a munka még 
mindig látványos. Egy hete in-

dult a Klapka utcai körfogalom 
építése, a polgármester kérésé-
re úgy, hogy az autós forgalmat 
minél kevésbé zavarják a mun-
kálatok. „Mindent megteszünk 
azért, hogy a várható forgalom-
növekedés a lehető legkevésbé 
terhelje a környező utcákat” – 
mondta Nyíri Márton környe-
zetvédelemért felelős társadal-
mi megbízatású alpolgármester.

„A Dunakeszi Diáknegyed el-
sősorban az itt tanuló diákok-
nak és tanáraiknak készül, de 
épül azoknak is, akik majd va-
lamilyen rendezvény apropóján 
látogatnak ide, valamint azok-
nak, akik csak erre járnak” – 
mondta a bemutatón Kiss Sza-
bolcs generál tervező

Néhány érdekes számadat 
a DDN építéséről:

• 7 hektár külterület
• 40.000 cserje
• 389 fa
• 11.500 méter fémlemez fedés
• 12.500 m2 homlokzati hőszi-
getelés és téglaburkolat
• 65 kamion tégla
• 35 kamion habarcs
• 9800 m2 aszfalt
• 13900 m2 térkő
• 3600 m2 gumiburkolat
• 400 kertvilagító lámpa
• 4800 m2 útszegély
• 4600 fm kerti szegély
• 2000 m2 zöldtető
• 400 m kerítés
• 39 köztéri lámpaoszlop
• 300 parkoló

Az épületek összes hasz-
nos területe pedig több mint 
30000 m2

Szeredi Helga
Fotó: filmkovacs.hu

APRÓHIRDETÉS
• Életjáradéki, eltartási szerződést 
kötnék idős személlyel, teljes ellá-
tással. Nagyobb egy összegű kezdő 
fizetéssel. 50 éves keresztény hölgy. 
Hívjon bizalommal: 0620/229-0986
• Nerc, róka mindenfajta szőrmebun-
dát vásárlok, teljes ruhanemű ha-
gyatékot, kiegészítőket, ékszereket, 
könyveket és dísztárgyakat, régisé-
geket. 0620/229-0986
• Víz lefolyórendszer szerelés, fürdő-
szobák, wc mosdó, bidé, csőtörés el-
hárítás, javítás! Fűtésrendszerek ki-
alakítása, javítása. Kazáncsere, ja-
vítás! Érdeklődni! 30/364-6424 Jám-
bor Attila
• Tűzifa konyhakészen 0.8x0.8x1.2 m 
kalodában sorba rakva 29000 Ft. Mé-
teres szálakban erdei köbméterben 
49000 Ft házhoz szállítással. Vas-
tag akác, tölgy, bükk fából. Rendel-
hető 0670/214-4007 számon. Eutr: 
AA3245543

A villogó fényt kibocsátó berendezés segít megelőzni a balesetet, 
a gyalogosok, a kerékpárosok biztonságosan kelhetnek át az okoszebrán
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Hegedűsné Katalin, Dr. Garamszegi László Zsolt, Oláh Zsanett

Oláh Zsanett felhúzza a zsilipet

Tóth János cukrászmester és csapata a korábbi, 
2017-es fóti rekordot döntötte meg
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A beruházás az Eötvös Lo-
ránd Kutatási Hálózat 
(ELKH) és a Magyar Tu-

dományos Akadémia (MTA) tá-
mogatásával, valamint a fenn-
tartó ELKH Ökológiai Kutató-
központ (ÖK) saját forrásából 
valósult meg.  

Az ünnepségen megjelent és 
beszédet mondott Dr. Garam-
szegi László Zsolt, az Ökológiai 
Kutatóközpont főigazgatója, He-
gedüsné Katalin, az ELKH fő-
titkárhelyettese, Oláh Zsanett, 
a Nemzeti Örökségvédelmi Fej-
lesztési Nonprofit Kft. ügyveze-
tője és Zsigmond Vince, a Nem-
zeti Botanikus Kert vezetője. 
Természetesen mindez a telepü-
lés polgármestere, Spiegelhalter 
László jelenlétében történt.

Elhangzott, hogy a Vácrátóti 

Botanikus Kert az ország fajok-
ban leggazdagabb gyűjteményét 
őrzi, s a megyét messze túlszár-
nyaló ismertséggel, különleges 
faóriásokkal, valamint számta-
lan növényritkasággal büszkél-
kedhet, ám bevételei mégsem 
voltak elegendők a szükségessé 

vált felújítás finanszírozásához.  
A megvalósulás a felsorolt intéz-
mények hathatós támogatásával, 
összefogással jött létre, amely 
igen bíztató a jövőre nézve is.

A 27 hektáron elterülő arbo-
rétum közel 13 ezer növényfaj-
nak, számos fajtának, 62 ma-
dárfajnak, 22 halfajnak, 73 féle 
puhatestűnek ad életteret, a lá-
togatóknak élményt, a szak-
mabelieknek pedig kutatási le-
hetőségeket. 

Elhangzott, hogy akad itt egy 
legalább száz éves kőrisfa, amely 
Budapest ostromára emlékeztet, 
az orosz katonák vésték bele az 
évszámot. A fa ma is él, a bevé-
sés már egyre kevésbé olvasható, 
de jelzi, hogy bármi történjék is, 
a park él tovább a jövőben is, és 
akadnak kedvesebb emlékek is.

Windhager Károly

Az Ambrosia Cukrász-
da “legnagyobb som-
lói galuska” rekordjával 

tisztelgett a fóti mester, Szőcs 
József Béla bácsi emléke előtt, 
aki a brüsszeli világkiállítá-
son 1958-ban először ismertet-
te meg ezt a desszertet a világ-
gal. A fóti Soml(y)ói-feszt ren-
dezvényen a Magyar Rekord 
Egyesület hitelesítette az 580 
kg tömegű legnagyobb somlóit, 
amit 2 méter x 4,5 méteres asz-
talon helyeztek el. A hitelesítés 
után mintegy 5000 adagot osz-

tottak szét a fesztiválon – írja 
fotinfo.hu.

Tóth János portálunknak el-
mondta, hogy komoly előkészü-
leti munka előzte meg a rekord-
állítást. A rendezvény előtti na-
pon sütöttek ki 110 db 40X60 
cm-es csokis, diós és natúr pis-
kótalapot.

A piskótalapokat rumos cu-
korsziruppal locsolták meg, a la-
pok közé hagyományos vanília-
krém került dió-, mazsola- és 
cukrozott narancshéjszórással. 
A sütemény felületét csokoládé-

szósszal borították be, amelyre 
habot tettek, majd kakaó- és pi-
rított diószórással fejezték be a 
rekorder somlói elkészítését.

Szintén a rendezvényt meg-
előző napon főzték meg a 60 
kg csokiszószt és a 100 liter cu-
korszirupot, szombaton pedig 
150 kg krémet kevertek ki az 
Ambrosia Cukrászda régi mű-
helyében. A Magyar Rekord 
Egyesület kollégája minden 
egyes tételt komolyan leellenőr-
zött, lemért a rekordállításhoz, 
amelyről tanúsító jegyzőköny-
vet készített.

A cukrászda csapata 2 hűtő-
autóval szállította ki a helyszínre 
a hozzávalókat. A Fóti Közszol-
gáltató Kft. munkatársai kifeje-
zetten erre a célra hegesztettek 
össze egy 2 méter x 4,5 méteres 
fémasztalt, amelyre elhelyezték a 
rekordsütit. A süteményt száraz-
jéggel hűsítették, az elpárolgott 
fagyasztott széndioxid hideg 
függönnyel borította be a hatal-
mas somlóit. 5000 db kisebb mé-
retű műanyag pohárba porcióz-
ták ki az új rekordersütit.

“Az egész rendezvény alatt 
azért aggódtam, hogy 15 órá-
tól 18 óráig a melegben ne ro-

moljon meg a süteményünk, 
ezért 12 dkg-nál kicsit többet 
helyeztünk a poharakba. Ez az 
oka, hogy nem jutott azoknak, 
akik később érkeztek a fesztivál 
programjaira” – mondta a cuk-
rászmester.

Az Ambrosia Cukrászdában 
kapható somlói galuska receptje 
ugyanaz, mint a rekorder som-
lóié, csak annyiban tér el, hogy 
nem tejszín, hanem tojáshab ke-
rül a tetejére. Tóth János cuk-
rászmester arra a kérdésünkre, 
hogy ismerte-e a somlói galus-
ka feltalálóját, a fóti Szőcs Béla 

cukrászt, a következőt válaszol-
ta: “Gyerekkorom óta ismertem 
Szőcs Béla bácsit, többször be-
szélgettünk. A Gundel Étterem 
elismert cukrászmestere volt, 
aki szakmai díjat kapott a som-
lói galuskáért 1958-ban. A má-
sodik világháború utáni első vi-
lágkiállítást Brüsszelben rendez-
ték meg. A világkiállítás magyar 
pavilonjának sikere láttán kezd-
ték el a magyar konyhát külföl-
dön is népszerűsíteni, hiszen a 
somlóival együtt ekkor fedezte 
fel a nyugat a magyar gulyást, a 
magyar pörköltet is”.

Azahriah, Halott Pénz, 
ByeAlex és a Slepp, 
Charlie, Dzsúdló, 

Dj Dominque, Dj Thomx, 
Audioshake, Jazztelen, a Fissz 
Feszt tehetségei, a gyerekek-
nek Wolf Kati, a Kicsi Gesztenye 
Klub és a Görbetükör Színház az 
idei nagy fellépők a XII. Duna-
keszi Feszten. Szeptember 8-10-
ig, három napon át két színpadon 
folyamatos koncertek és előadá-
sok várják a fesztiválozókat. 

A színpadi produkciók mel-
lett vidámpark, ingyenes gyer-
mekjátékok, foglalkozások, kép-
zőművészeti kiállítás, street 
food ételek, kézműves árusok 
és ÖKO-sarok színesíti a prog-
ramokat. Itt változatos környe-
zetvédelmi attrakciókkal készü-
lünk a kicsiknek és a nagyok-
nak. Érdemes lesz felkeresni, 
mert állatbemutatóktól a teahá-
zon át az öko-játszótérig sok ér-
dekességgel készülünk.

Mivel Dunakeszi a sportok 
városa, vasárnap a koncertek 
mellett a sportté lesz a fősze-
rep. A VSD sportválasztóján az 
egyesület 22 szakosztályának 26 
sportága várja az érdeklődőket: 
kicsik és nagyok próbálhatják ki 
magukat akár több sportban is. 
Aki kedvet kap, be is iratkozhat 
a helyszínen és irány az edzés!

Programok:
Péntek: Dzsúdló, Azahriah, DJ 
Thomx & Theo
Szombat: Audioshake, ByeAlex 
és a Slepp, Halott Pénz, DJ 
Dominique, Kicsi Gesztenye 
Klub
Vasárnap: Jazztelen, Görbetükör 
Színház, Wolf Kati, Charlie
A részletes időrendi bontással 
hamarosan jelentkezünk!

Jegyvásárlás:
 https://festivalservicekft.
livetickethub.hu/events/48532

 Rendezvény nyitvatartása:
2023.09.08. 16.00-01.00
2023.09.09. 10.00-01.00
2023.09.10. 10.00-21.00

Megközelítés, parkolás

Autóval:
A Repülőtéri út végén korlátla-
nul bővíthető parkoló áll a fesz-
tiválozók rendelkezésére. A par-
kolás a rendezvény teljes ideje 
alatt INGYENES!
Busszal:
A Dunakeszi Feszt ideje alatt 
Fesztiválbusz járja a várost és se-
gíti az oda- és hazajutást.
Közösségi eszközök:
A könnyebb hazajutás érdeké-
ben a rendezvény ideje alatt a 
helyszín bejáratánál közösségi 
rollerek is rendelkezésre állnak 
majd. Az érintett 3 napra a beve-
zetett Lime roller parkolási ren-
det a szolgáltató Dunakeszin be-
lül átmeneti időre felfüggeszti.

Június 23-án avatták föl a Botanikus Kertben a vízimalmot működtető ún. Kistavat és kör-
nyezetét, amelynek zsiliprendszere az idők során tönkrement. A kellemes nyári időben 
megjelentek a Kert szerelmesei, valamint a felújításban részt vett intézmények képvise-
lői. Első alkalommal a zsilipet Oláh Zsanett, a Nemzeti Örökségvédelmi Fejlesztési Nonpro-
fit Kft ügyvezetője húzta föl, aminek következtében a kert egyik ékessége, a vízimalom ke-
reke ismét forogni kezdett.

Az Ambrosia Cukrászda csapata Tóth János cukrászmester vezetésével 5000 adag somlói galuskát készített el június 17-én a Soml(y)ói-feszten. Az új ma-
gyar rekorder somlói galuska 9 négyzetméternél nagyobb helyet foglalt el, és 580 kilogramm alapanyag felhasználásával készült.  Tóth János csapata a 
korábbi 2017-es fóti rekordot döntötte meg. A cukrászmester az új somlói rekord kulisszatitkait osztotta meg velünk - írja a fotinfo.hu.

Magyarország mai legnagyobb előadói Dunakeszin koncerteznek szeptember 8-10-én a XII. 
Dunakeszi Feszten. Jegyek elővételben már kaphatók – írja a dunakeszi.hu.

Régi - új látványosság 
a Vácrátóti Botanikus Kertben

Ötezer adag somlói galuskát készítettek Fóton

Már kaphatók a jegyek 
a Dunakeszi Fesztre



ELÉG VOLT
A HÁBORÚBÓL!

Készült Magyarország Kormánya megbízásából.

Több mint tízmillió ember kényszerült elhagyni a hazáját.

ITT AZ IDEJE A BÉKÉNEK!
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A két Schwarzenbart, apa és fia

Izgalmas versenyt hozott a nagyhuszár vágta négyes döntője 

Az ünnepélyes díjátadó

A kishuszár vágtát Máté Csenge nyerte (jobbról) 
a püspökhatvani Bánlaki Antónia előtt 

Vácduka immár negyedik alkalommal adott otthont a Nem-
zeti Vágta térségi döntőjének a község festői környezetében. 
A nagy izgalommal várt versenyt nívós kulturális progra-

mok, kezdő és haladó lovasok akadályversenye, látványos huszár be-
mutató színesítette.

A gyönyörű természeti környezetben kialakított pálya emelkedő-
vel és lejtővel nehezítette a lovak és a versenyzők viadalát.

A reggel nyolc órakor induló programok sorát a kezdő és a hala-
dó lovasok akadályversenye nyitotta, majd a kishuszárok és a nagy-
huszárok elődöntőjét rendezték meg. Délután a hagyományőrző cso-
portok tréfás versenyét láthatta a szép számú közönség, akik között 
nagyon sok család és fiatal is volt.

A döntők sorát délután öt órakor a kishuszárok versenye nyitotta 
meg, melyben Pákozd és Püspökhatvan lovasa küzdött a végső győ-
zelemért, amely végül a pákozdi Máté Csenge sikerével zárult.

A nagyhuszárok döntőjébe négy település – Csörög, Vácduka, 
Iklad és Püspökhatvan – lovasa jutott be. Az izgalmakat fokozta, 
hogy a start csak a második indításra sikerült, amely után azon-
nal az élre állt Schwarzenbart Bálint, Vácduka lovasa, akit a 2,5 
körös táv jelentős részén a Püspökhatvan képviseletében induló 
édesapja, Scharzenbart József üldözött. A finishez közeledve Csö-
rög lovasa előre tört a második pozícióba, ám ő sem tudta meg-
előzni Schwarzenbart Bálintot, aki a hazai publikum üdvrival-
gása közepette galoppozott át a képzeletbeli célszalagon. Máso-
dik helyen Csörög végzett, a dobogó harmadik fokára Iklad ver-
senyzője állhatott fel, míg negyedikként Püspökhatvan verseny-
zője ért célba.

– Arra koncentráltam, hogy a start után azonnal az élre tudjak 
állni, és a többiek majd „tolnak” hátulról és csak annyit megyek, 
amennyit kell – árulta el a győztes taktikát Schwarzenbart Bálint a 
Dunakanyar Régiónak adott nyilatkozatában.

Felidézte, hogy tavaly is élén galoppozott jó harminc méteres 
előnnyel, amikor egy sajnálatos botlás után „csak” másodikként ért 
célba.

– Nagyon büszke vagyok a lovamra, a családomra, akik minden-
ben támogatnak. Sokat dolgoztunk a győzelemért, meg akartuk mu-
tatni, hogy a tavalyi második hely sem véletlen volt – mondta a bol-

dog győztes, aki elmondta, hogy a Nemzeti Vágta szilvásváradi dön-
tőjében a középfutamig mindenképpen szeretne eljutni.

A győztes lovas édesapja, Schwarzenbart József elérzékenyülve ar-
ról beszélt, hogy a versenyben azzal segítette fia győzelmét, hogy a 
táv nagy részében kiváló lovával mögötte galoppozott, ami Bálint 
teljesítményére jó hatással volt.

Az ünnepélyes díjátadó előtt nyilatkozott lapunknak Rétvári Ben-
ce országgyűlési képviselő, a verseny fővédnöke, aki elmondta: Na-
gyon büszkék arra, hogy a Nemzeti Vágta Pest vármegyei előfuta-
mának a Dunakanyar, Vácduka ad otthont immár hagyományosan. 
Gyönyörű a verseny helyszíne, nagyon sokan kíváncsiak a rendez-
vényre.

– Ebben is megmutatkozik, hogy lovas nemzet vagyunk, az embe-
reket érdekli a huszárhagyomány, a nemzeti vágta. Ki ne emlékezne 
a honvédsereg 1849-es dicsőséges tavaszi hadjáratára, a váci csatá-
ra, és arra, hogy hazánkban először Vácon állítottak honvédemlék-

művet 1868. július 19-én. Kicsik és nagyok egyaránt élvezhetik ver-
senyeket, hiszen a pónilovasok, a kis- és nagyhuszárok látványos vi-
adalát testközelből drukkolhatják végig. A falu ünnepe és a magyar 
hagyományok őrzése egyszerre sok örömöt és értéket ad a helyi kö-
zösségeknek – hangsúlyozta Rétvári Bence, a rendezvény fővédnöke, 
aki hozzátette: a kormány a Lázár Ervin Program révén biztosítja a 
huszár hagyományok megismerését a diákok számára.  

A rendezvény házigazdája, Makkos László, Vácduka polgármes-
tere a döntő után nagy büszkeséggel dicsérte a település színeiben 
induló győztes lovast, Scharzenbart Bálintot, aki a tavalyi második 
hely után idén megnyerte a vácdukai elővágta döntőjét. A község 
polgármestere szerint nagyon jól sikerült az egész napos rendezvény.

– A Nemzeti Vágta vácdukai térségi döntőinek megrendezésével 
hagyományt teremtettünk, igazi sikertörténet, amit jövőre is folyta-
tunk – jelentette ki Makkos László polgármester.

Vetési Imre
Fotó: KesziPress

Schwarzenbart Bálintnak köszönhetően hazai 
lovas nyerte a Nemzeti Vágta vácdukai futamát

Európa-bajnok lett a dunakeszi Huller Dániel és Szenderffy Dániel

Folytatás a 6. oldalról

Folytatás a címlapról

A Dunakeszi Közüzemi Nonprofit Kft. azonnali kezdéssel, 
hosszú távú munkalehetőséget kínál az alábbi munkakörök betöltésére:

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
CSŐSZERELŐ, 

KARBANTARTÓ 

Feltételek: 
- Csőszerelői szakképzettség 

és/vagy legalább 1 éves 
gyakorlat 

a szakmában
- "B"kategóriás jogosítvány.

Előnyt jelent: 
- Láng- és ívhegesztési 

képesítés 
és/vagy gyakorlat
- Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely
- számítógépes ismeretek

 
Jelentkezés személyesen 
Párzsi Attila karbantartási 

vezetőnél 
(mobil: 30 9706 491) 

Amit kínálunk: 
- Bejelentett, biztos 

és hosszú távú munkahely
 - Versenyképes javadalmazás

- Cafetéria
- Munkaruha

- Szolgálati telefon
 - Továbbképzés

- Barátságos, családias 
munkalégkör

 - Változatos munkavégzés

Az önéletrajzukat a 
kozuzem@dkkozuzemi.hu 

e-mail címre várjuk 
a titkárságon.

KÖZTERÜLETI 
SEGÉDMUNKÁS

Feladatok:
- közterületi szállítási, 

hulladékszedési munkavégzés
- részvétel 

a városüzemeltetés 
feladatainak ellátásában
Feltételek: - 8 általános 

Előnyt jelent: - Dunakeszi 
vagy vonzáskörzetében levő 

lakhely (Fót,Göd)
- jogosítvány

Jelentkezés Glasza Gábor 
városüzemeltetési vezetőnél 
(mobil: 30 628 3206) vagy 

e-mailben: kozuzem@
dkkozuzemi.hu

TÁVFŰTÉSI TERÜLETRE 
KAZÁNGÉPÉSZ /
KAZÁNKEZELŐ 

Feltétel: 
- kazángépész vagy 

kazánkezelő képesítés 

Előnyt jelent: 
- csőszerelő, villanyszerelő, 

lakatos képesítés
- Alapfokú számítógépes 

ismeretek
 - Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely

HULLADÉKSZÁLLÍTÓ JÁRMŰ 
RAKODÓT 

Elvárások:
• fizikai állóképesség

• terhelhetőség
• egészségügyi alkalmasság

• megbízhatóság
• minimum 8. általános iskolai 

végzettség
Amit kínálunk:

• Hosszú távú munkalehetőség, 
stabil háttér

• Hétköznapi 8 órás 
munkavégzés 

06:30-tól - 15:00-ig
• Szabad hétvége

• Munkaruházat biztosítása
• Bejelentett munkaviszony
• Munkába járás támogatása
• Egyéb juttatások: cafeteria

Előnyt jelent:
 - Dunakeszi vagy 

vonzáskörzetében levő lakhely 
(Fót, Göd)

 Jelentkezés Glasza Gábor 
városüzemeltetési vezetőnél 

(mobil: 30 628 3206)  
vagy e-mailben:  

kozuzem@dkkozuzemi.hu
 

MUNKAERŐ FELVÉTEL

GÖD

Kincsem park

06 (70) 31 7 6881

Egyeztessen velünk időpontot!

GODA1 /23/07DR1

god@widex.hu

HALLÓKÉSZÜLÉK

STÚDIÓ

INGYENES H ALLÁSVI ZSGÁLAT

ÉS PRÓBAH ORDÁS!

Az akció 2023. 07. 28-ig vagy a készl et erejéig érvényes. Akciós hal l ókészül ék

vásárl ása kizáról ag tel jes körű audiol ógiai vizsgál at után l ehetséges, ha a

hal l áscsökkenés megfel el ően el l átható a készül ékkel . A vizsgál at és az i l l esztés a

szakmai irányel vek maximál is betartásával történik.

HALLÓKÉSZÜLÉK AKCIÓ

Widex M 30 tel jes ár:

39.900 Ft

“Huli” - Huller Dani - a 800 mé-
teren szerzett 2. helyével 15 pon-
tot, míg Szakál -Szenderffy Dani 
- a hármasugrásban szerzett 6. 
helyével 11 pontot szerzett a ma-
gyar csapatnak, amely összetett-
ben megnyerte az Európa-baj-
nokságot, és így feljutott az eu-
rópai elitligába, a Divízió I-be.

Huller Dániel kiváló teljesít-
ményét mutatja, hogy csak haj-
szállal, célfotó után maradt 

le a győzelemről 800 méteren 
(1:47.11).

A magyar válogatott legfőbb 
erényének az bizonyult az Eb-
n, hogy igazi csapat volt. Ez pe-
dig nagyon szerethetővé tette a 
társaságot, melyből reményeink 
szerint minél több mindenkinek 
szoríthatunk az augusztusi, bu-
dapesti világbajnokságon.

Somfai Krisztina/MASZ.hu
Fotók: MTI / Czeglédi Zsolt 

és European Athletics


